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Nesėkmingas slidinėjimo sezonas eina į pabaigą Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Dėl permainingų žiemos orų ir sumažėjusio lankytojų skaičiaus nuostolingai dirbantis 
pramogų ir sporto centras „Kalita“ skaičiuoja paskutines šio sezono slidinėjimo dienas. 

Apie „Kalitos“ kasdienybę ir perspektyvas „Anykšta“ kalbėjosi su pusantrų metų Anykš-
čių turizmo ir verslo informacijos centro (TVIC) direktoriaus pavaduotojo pareigas uži-
mančiu Rimantu Bikinu.

Atnaujinti slidinėjimo trasos ant Kalitos kalno šį sezoną jau nebeplanuojama.
Jono junevičius nuotr.

Slidinėjimo sezoną 
planuoja tęsti
 
Praėjusią savaitę kalbintas 

Anykščių turizmo ir verslo in-
formacijos centro direktoriaus 
pavaduotojas R. Bikinas sakė, 
kad slidinėjimo sezoną, kuris 
prasidėjo pernai gruodžio 18 
dieną, dar planuojama tęsti apie 
savaitę.

„Slidinėjimo trasos būklė 
dar leidžia dirbti. Svarbu, kad 
lietaus nebūtų, nes dėl jo labai 
blogėja trasos būklė. Pagal orų 
prognozes, savaitę dar tikrai tu-
rėtume dirbti“, - prognozavo R. 
Bikinas.

Pašnekovas sakė, kad lankyto-
jų srautai ant Kalitos kalno labai 
priklauso nuo oro sąlygų.

Transportas. Anykščių rajo-
no taryba Anykščių rajono soci-
alinių paslaugų centrui leido įsi-
gyti mikroautobusą su specialia 
įranga, skirtą neįgalių asmenų su 
judėjimo negalia pervežimui, ku-
rio vertė ne didesnė kaip 55 tūkst. 
Eur. Naujai įsigytas automobilis 
pakeis dabar turimą 2012 metų 
laidos mikroautobusą. 

Nuoma. Anykščių kūno kul-
tūros ir sporto centras su UAB 
„Anykščių sporto ir laisvalaikio 
centras“ pratęsė administracinių 
patalpų nuomos sutartį. Metams 
5 kabinetų su baldais nuoma 
kainuos 7 tūkst. 800 Eur.

Galia. Anykščių rajono savi-
valdybė kovo pradžioje pasirašė 
25-erių metų trukmės 627 tūkst. 
341 Eur sutartį su UAB „Eve-
con“ dėl geografiškai nuo elek-
tros energijos vartojimo vietos 
nutolusio saulės šviesos energi-
jos gamybos įrenginio įsigijimo. 
Patiksliname, kad savivaldybei 
bus skirta saulės elektrinės dalis, 
kurios galia lygi ne 33,46 kW, o 
333,46 kW.

Pagalba. Kovo 12 dieną 
ugniagesiai dėl nesandaraus dujų 
baliono buvo iškviesti į Anykš-
čių seniūnijos Naujųjų Elminin-
kų kaimą. Balionas išneštas į 
lauką, patalpos išvėdintos.

Šeštokų maršas. A. Bara-
nausko pagrindinės mokyklos 
šeštokai, kartu su bendraam-
žiais iš Molėtų progimnazijos 
(vadovės - mokytojos Rūta 
Meliūnienė ir Ieva Vaicekaus-
kienė), dalyvavo žaibiškame 
Lietuvos istorijos bei Aukštai-
tijos ir savo miestų ir rajonų 
pažinimo protmūšyje, o po to 
žygyje iš Anykščių iki Puntuko 
akmens ir atgal.

Anykščių 
ligoninė tapo 
rezidentūros 
baze

Pranas MAIŠELIS, pensi-
ninkas:

„Apie šaligatvius nė nekal-
bu, tegu tik kelias nuvalytas 
būna.“

Kaip vertinate kelininkų darbą? Festivalis 
„Perkusion 
Ukmergė 2023“ 
užsuko į 
Anykščius

Iš nuotraukos darome 
portretus laidotuvėms

     (iki A4 formato). 

UAB „Anykštos redakcija“ 
(Vilniaus g.  29, Anykščiai) 

Tel. 8 381 59 458

Nuotraukos su rėmeliu 
 kaina – 30 eurų.

Balsavimas prasidės anksčiau, nei K. Tubio 
likimą ims spręsti teismas vidmantas ŠMiGelskAs

vidmantas.s@anyksta.lt

Šiandien, kovo 14-ąją, 7 valandą ryto prasidėjo išanksti-
nis balsavimas Anykščių rajono mero rinkimų antrajame 
ture. 

O praėjus 3 valandoms nuo išankstinio balsavimo pradžios 
prasidės Lietuvos vyriausiausiojo administracinio teismo 
(LVAT) posėdis, kuriame bus nagrinėjamas iš rinkimų Vy-
riausiosios rinkimų komisijos (VRK) pašalinto Kęstučio Tu-
bio skundas ir sprendžiama, ar jį grąžinti į rinkimus.

VRK internetinėje svetainėje Kęstučio Tubio surinkti balsai tie-
sioginiuose mero ir Anykščių rajono tarybos rinkimuose, vakar 
buvo nekelbiami.  

Spręs tada, kai kils 
problema

Į Anykščių rajono savival-
dybės administracijos pastatą 
antradienio rytą atvykę rinkė-
jai gaus balsavimo biuletenius, 
kuriuose bus konservatoriaus 
Sigučio Obelevičiaus ir social-
demokrato Dainiaus Žiogelio 
pavardės.  

Anykščių rajono rinkimų apy-
gardos pirmininkės Linos Paga-
lienės paklausėme, ar VRK yra 
nusprendusi, kaip reiks elgtis, 
jeigu LVAT pripažins, kad K. 
Tubio pašalinimas iš rinkimų 
buvo neteisėtas. 
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Anykščių ligoninė tapo rezidentūros baze
Vasario pabaigoje Anykščių ligoninė patvirtinta Lietuvos 

sveikatos mokslų universiteto (LSMU) Vidaus ligų reziden-
tūros baze.

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Kovo 6 dieną dėl rezidentū-
ros bazės įkūrimo pasirašyta 
trišalė sutartis tarp Sveikatos 
apsaugos ministerijos, LSMU 
ir Anykščių ligoninės.

Pagal šią sutartį LSMU nu-
kreipimu gydytojai rezidentai 
ligoninėje galės atlikti Vidaus 
ligų rezidentūros programos 

1–5 studijų metų daugelio ciklų 
praktiką.

Anykščių ligoninės direkto-
rius Dalius Vaiginas „Anykštai“ 
sakė, kad iniciatyva dėl reziden-
tūros bazės įkūrimo Anykščiuo-
se kilo iš ligoninės pusės.

„Aš, kaip Lietuvos ligoninių 
asociacijos vadovas, kolegos, ra-

ginome ministeriją, kad ji plėstų 
rezidentūros bazes, nes jos buvo 
sutelktos didžiųjų miestų di-
džiosiose ligoninėse. Ten gydy-
tojai rezidentai buvo pigi darbo 
jėga“, - sakė D. Vaiginas.

Pasak ligoninės direktoriaus 
D. Vaigino, periferijos ligoni-
nėse stingant specialistų, mi-
nisterija įsiklausė į Lietuvos 
ligoninių asociacijos prašymą.

„Ministrerija leido reziden-
tūrų bazes plėsti ir kaip yra re-
glamentuota, dalį rezidentūros 
gydytojai turėtų praleisti ne di-
džiosiose ligoninėse“, - sakė D. 
Vaiginas.

D. Vaiginas sakė, kad sunku 
prognozuoti, ar gydytojai rezi-
dentai rinksis Anykščių ar kitas 
Lietuvos ligonines: „Su viltimi, 
kaip į ligoninę pritraukti jaunus 
specialistus, mes išnaudojame 
visas galimybes.“

Numatyta modernizuoti Anykščių dujų skirstymo stotį
Valstybinė energetikos reguliavimo taryba (VERT) kovo 

mėnesį suderino gamtinių dujų perdavimo sistemos ope-
ratoriaus AB „Amber Grid“ 2021–2025 metų investicijas, 
kurių bendra vertė siekia 7 mln. 559 tūkst. Eur. Investuoti 
bendrovė yra numačiusi ir į Anykščių dujų skirstymo stotį.

Anykščių dujų skirstymo 
stotyje numatytas automatikos 
atnaujinimas. Bendrovė viešai 
neskelbia, kokio dydžio numa-
tytos investicijos Anykščiuose 
ir nurodo, kad apie tai informa-

cija yra konfidenciali.
VERT bendrovė nurodė, kad 

Anykščių dujų skirstymo stoty-
je elektros ir automatikos ins-
taliacija nebeatitinka reikalavi-
mų, yra susidėvėjusi ir veikia 

nepatikimai.
Anykščių dujų skirstymo sto-

tyje taip pat numatyta moder-
nizuoti neekonomišką kaitrinį 
apšvietimą. Investicijų projekto 
metu numatoma senus šviestu-
vus Anykščių dujų skirstymo 
stoties viduje ir teritorijoje pa-
keisti į LED tipo šviestuvus.

Bendrovė dėl šio investicinio 
projekto per metus planuoja su-
taupyti 190 Eur.

Investicijų projektą planuojama 
atlikti šiais metais. Investicijos fi-
nansuojamos bendrovės nuosavo-
mis bei partnerių lėšomis.

Teigiama, kad AB „Amber 
Grid“ numatytos įgyvendin-
ti investicijos užtikrins saugų, 
patikimą ir sistemos naudotojų 
poreikius atitinkantį gamtinių 
dujų perdavimo sistemos vei-
kimą.

-AnYkŠTA

Vienvaldystė. Šiųmetiniuose 
savivaldos rinkimuose daugiau 
nei trečdalyje savivaldybių su-
siklostė situacija, kai viena po-
litinė jėga užsitikrino daugumą 
mandatų taryboje. Vyriausio-
sios rinkimų komisijos (VRK) 
duomenys rodo, kad rinkimuo-
se daugumą politinės jėgos už-
sitikrino 22 iš 60 savivaldybių. 
Daugiau nei pusę tarybos narių 
užsitikrinusios politinės jėgos 
gali priimti sprendimus nefor-
muodamos valdančiųjų koa-
licijų su kitomis partijomis ar 
komitetais.

Savigyna. Grupė Seimo narių 
siūlo dujinius balionėlius savi-
gynai leisti turėti paaugliams 
nuo 14 metų, kai juos nuperka 
tėvai. Šiuo metu D kategorijos 
ginklus, kuriems priklauso ir 
dujiniai įrenginiai, be leidimų 
gali turėti pilnamečiai asmenys. 
Į užpuoliką nukreiptas balionė-
lis itin didelės žalos nepadarys, 
o tikslas jį atbaidyti bus pasiek-
tas. Nors dujinius balionėlius 
leidžiama turėti tik pilname-
čiams, tėvai vis viena vaikams 
apsiginti nuperka tokius įrengi-
nius, nors už tokius veiksmus 
yra numatyta administracinė, o 
kai kuriais atvejais ir baudžia-
moji atsakomybė.

Tyrimas. Kovo–balandžio 
mėnesiais bus atliekamas Lietu-
vos gyventojų finansinio raštin-
gumo tyrimas, pranešė Lietuvos 
bankas (LB). LB Finansinio raš-
tingumo centro vadovė Viktorija 
Dičpinigaitienė teigia, kad tyri-
mas parodys, kokių priemonių 
reikia imtis, kad Lietuvoje di-
dėtų finansinis žmonių raštingu-
mas, atsparumas sukčiams. Ty-
rimo metu planuojama apklausti 
1 tūkst. gyventojų. Informacija 
bus renkama gyvo interviu arba 
telefoninės apklausos būdu įvai-
riuose šalies miestuose. Lietuva 
paskutinį kartą tokiame tyrime 
dalyvavo 2015 metais ir tarp 30 
šalių su 13,5 balo buvo 11-oje 
vietoje, kai EBPO šalių vidur-
kis siekė 13,7 balo. Geriausius 
rezultatus parodė Prancūzijos 
(14,9 balo), Suomijos (14,8 
balo) ir Norvegijos (14,6 balo) 
gyventojai.

Nelaisvė. Aplinkos apsaugos 
departamento pareigūnai pra-
ėjusią savaitę nustatė asmenį, 
Kaune neteisėtai laikiusį 34 
saugomų rūšių papūgas. Kaip 
pirmadienį pranešė departa-
mentas, asmuo gyvūnus laikė 
neturėdamas teisėtą įsigijimą 
patvirtinančių dokumentų ir 
Aplinkos apsaugos agentūros 
išduotų leidimo laikyti nelais-
vėje šių rūšių laukinius gyvū-
nus. Už padarytą pažeidimą 
gresia 60–300 eurų bauda ir 
gyvūnų konfiskavimas.

-Bns

Anykščių ligoninėje šiemet turėtų pradėti dirbti Lietuvos sveika-
tos mokslų universiteto gydytojai rezidentai.

Anykščių ligoninės direk-
torius Dalis Vaiginas vilia-
si, kad galbūt koks jaunas 
gydytojas po rezidentūros 
Anykščiuose ir užsiliks.

Kovo 11-ąją tradiciškai iškelta trispalvė
jonas junevičius

Lietuvos nepriklausomybės atkūrimo dieną, Kovo 11-ąją, 
nepaisydami lietaus, anykštėnai po šv. Mišių Anykščių šv. 
Mato bažnyčioje rinkosi A. Baranausko aikštėje į iškilmin-
gą valstybės vėliavos pakėlimo ceremoniją.

„Šią dieną prieš 33 metus pra-
sidėjo mūsų nepertraukiamas 
laisvės kelias į nepažįstamą 
ateitį. Aš tikiu Lietuvos atetimi 
ir ją kuriu savo rankomis, dar-
bais, jausmais“, – sakė šventės 
vedėjas Anykščių kultūros cen-
tro režisierius Julius Jakubėnas, 
pastebėjęs, kad tiki šviesia Lie-
tuvos ateitimi. „Aš tikiu, kad 
kiekviena diena yra geresnė už 

buvusiąją ir išmoktos pamokos  
tik sustiprina mūsų žinojimą. 
Tai patirtis, žinios ir išmintis. 
Perduodami ją statome savo 
valstybę…“, – kalbėjo jis.

Lietuvos trispalvę pakėlė ak-
tyvus savanoris, kartu su rajo-
no socialinių paslaugų centro 
darbuotojais prisijungiantis 
prie savanoriavimo, Anykščių 
ligoninės paliatyvios slaugos 

skyriuje, Arnas Žukauskas.  
„Ištvermingas piligriminiuose 
žygiuose, neblėstantis entuzi-
astas, iniciatyvus, kūrybingas, 
intelektualus, atsakingas, par-
eigingas, taktiškas, muzikalus, 
paslaugus jaunasis Lietuvos 
pilietis, – vardijo A. Žukausko 
savybes  J. Jakubėnas. „Trečius 
metus jis aktyviai dalyvauja 
projekte „Mokykla – Europos 
projekto ambasadorė“,  kovo 
30 d. jis dalyvaus Euroskolos 
dienoje Strasbūre“, – pranešė 
J.Jakubėnas.

Su švente susirinkusius 
anykštėnus sveikino ir vieny-
bės, visomis išgalėmis stiprinti 

savo valstybę,  linkėjo Anykš-
čių rajono meras Sigutis Obele-
vičius. 

Pasak Anykščių mero, laisvė 
ir nepriklausomybė yra tos ver-
tybės, dėl kurių kovojome mes 
ir dabar kovoja Ukraina.

Šventėje dainavo Anykščių 
kultūros centro moterų vokali-
nis ansamblis „Volungė“ (vad. 
Jurgita Baldauskienė). Popietę 
Anykščių kultūros centre vyko  
spektaklis „Anykščių dantiraš-
tis“  (rež. Jonas Buziliauskas), 
pagal rašytojo Rimanto P. Va-
nago dokumentinę poemą, buvo 
rodomas Manto Kvedaravičiaus 
kino filmas „Mriupolis“.

Anykščių tiltai

Renginį vedė režisierius Julius Jakubėnas, dainavo ansamblis 
„Volungė“.              Autoriaus nuotr.

Vėliavą kėlė Anykščių ligoninės savanoris Arnas Žukauskas.
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komentarai
Kaip vertinate kelininkų darbą?

Užsitęsus žiemai keliai užversti sniegu, o po sniegu - ledas. 
„Anykšta“ teiravosi rajono gyventojų – kaip vertinate ke-

lininkų darbą? 
Ar keliai ir miesto, miestelių gatvės rajone prižiūrimi tin-

kamai?

Kaimo keliai – 
baisūs 

Pranas MAIŠELIS, pensi-
ninkas:

„Pagrindinį kelią į Vaitkūnus 
pravalo. Vakar (sekmadienį), 
apie 11 valandą, irgi mašina 
pravažiavo, pravalė. Šiaip ke-
liukai kaimuose prasti, patys 
įsivaizduokit – jei viena tech-
nika tenka dviem seniūnijoms: 
Debeikiams ir Svėdasams. Kur 
bespėsi? Valomas būna tik pa-
grindinis kelias. 

Galėtų kelininkai pasisteng-
ti, bet gal neturi galimybių, o 
gal – nespėja. Kaimo keliukai 
yra baisūs. Praėjusią savaitę iš 
Anykščių techniką į Gylių kai-
mą atvarė, nes moteriškė nega-
lėjo į darbą išvažiuoti. Jai keliu-
ką nukasė ir išvažiavo! Tai jei 
jau techniką iš Anykščių varo, 
tai galėjo ir daugiau pravaly-
ti. Jei kitas paskambins, vėl iš 
Anykščių techniką varys?

Apie šaligatvius nė nekalbu, 
tegu tik kelias nuvalytas būna.“

Ieškoma 
problemų ten, 
kur jų nėra

Rimantas SEREIČIKAS, 
Troškūnų seniūnijos seniūnas:

„Ne seniūnijos priežiūroje 
yra tik centriniai keliai, kurie 
kerta mūsų seniūniją – tai Pa-
nevėžio krypties kelias, plentas 
į Surdegį, kelias į Vašuokėnus. 
Šiuos kelius kelininkai prižiūri, 
problemų nematau. 

Tai, kas privalu mums tvar-
kytis, tai tikrai susitvarkome. 
Būtent kovo vienuoliktoji buvo 
labai nedėkinga diena, pusty-
mai, pūga, tai nieko stebėtino, 
kad keliai buvo apsnigti. Bet aš 
čia nematau tragedijos: mano 
vertinimu, žmonės per daug 
išlepę ir per daug gerai gyvena 
– nori, kad viskas būtų ant lėkš-

tutės čia ir dabar. Kantrybės ir 
pakantumo visiškai neturi. Jie 
neįsivaizduoja, kaip tie daly-
kai yra organizuojami ir kiek 
tai trunka – atrodo, kad iškrito 
sniegas, užpustė kažkokį ruožą 
ir kažkokiu būdu operatyviai 
turi būti nuvalyta. 

Šią žiemą žiūrėjau pačių ke-
lininkų, kelių direkcijos nuos-
tatus, tvarką, kada ir kaip turi 
būti valomi respublikiniai ke-
liai. Nustebau, nes tie termi-
nai tokie, kad kelios valandos 
po pustymo turi būti nuvalyti 
tik tie didieji magistraliniai 
keliai. O kalbant apie rajoni-
nius kelius, kuriuos mes turim, 
tai  duotas laikas juos nuvalyti 
yra pusė paros ar net para. Kai 
žmonės neturi kitų problemų, 
tai ieško ten, kur jų mažiausiai 
yra. Keliai tikrai nėra neprava-
žiuojami.

Juo labiau, ir vietovės skiria-
si – kalbėjau su kolega Svėdasų 
seniūnu, tai nustebau, kad jie 
vos ne du kartus daugiau valė 
kelius, nei mes. Bet ten – labiau 
atviros vietos ir atskiri ruožai 
būna užpustomi. O pas mus 
labiau miškingos vietovės, už-
pusto mažiau. 

Kovo 11 dieną važiavau į 
Troškūnus, keliuku, kur buvo 
kelininkų nepravažiuota, net 
provėžų nebuvo. Tačiau su-
prantu: praėjo pūga, kelininkai 
negali suspėti, o apie 11 valan-
dą kelias jau buvo nuvalytas. 
Kelininkų nekeiksnoju, juos 
gerai suprantu ir su pakantumu 
žiūriu į jų darbą, esu dėkingas 
už tai, ką jie daro.“

Keliai nesaugūs

Aleksas ALEKSIŪNAS, 
Daujočių bendruomenės pir-
mininkas, verslininkas:

„Vertinu nepatenkinamai. 
Nėra ką ir komentuoti – ir už-
pustyta, ir nevalyta. Tenka daug 
važinėti, tai mūsų provincija 
neprižiūrima visiškai. Iš kitų 
rajonų pas mane atvykę vadybi-
ninkai mini mūsų rajoną blogu 
žodžiu dėl kelių. Tai man trupu-
tį užgauna širdį. Bet ką padary-
si, kad mums čia mažiau skiria 
dėmesio.

Kelius valo retokai, ir rytais 
dažniausiai vėlai nuvalo – tik 
kartais anksti būna keliai nuva-
lyti. 6 valandą ryto važiuoju į 
banką ir tuomet kelias būna la-
bai nepatenkinamas, o transpor-
to srautas tikrai yra. Tai tiesiog 
važiuojame saugiu greičiu.

Mūsų norai paprasti – kad 
būtų saugu kelyje. Teko važiuo-
ti kovo 9 dieną – kelias buvo 
žiaurus, apledėjęs, provėžuo-
tas, nebarstytas. Labai nesaugu. 
Visi matome, kas darosi – ir 
šeimos žūva. Bet kokia gyvybė 
yra aukščiau visko.“

Skubame 
smerkti

Valdas PALIONIS, Anykš-
čių rajono policijos komisari-
ato Reagavimo skyriaus virši-
ninkas:

„Sunku visapusiškai įvertin-
ti - mes labai dažnai skubame 
smerkti kitų darbą. Reiktų pa-
matyti virtuvę iš vidaus, tada 
būtų galima įvertinti - kiek ke-
lininkai turi resursų, kokios jų 
galimybės. Negalvojant šaukia-
ma - Seime vagys, o kelininkai 
- tinginiai. Pagal patirtį matau, 
kad ir dėl tų avarijų, kurios įvy-
ko esant slidžiam keliui, negali 
apkaltinti kelininkų - buvo stai-
gus snygis, negali kelininkai 
vienu metu nuvalyti visų kelių.

Kita vertus, pagal kelių eis-
mo taisykles vairuotojai, pasi-
rinkdami greitį, turi atsižvelgti 
į eismo sąlygas, o esant kriti-
nėms sąlygoms - apskritai ne-
važiuoti. Bet ar visi atsižvelgia 
į eismo sąlygas? 

Kaimo kelius taip pat sunku 
įvertinti - gal kažkur per ma-
žai valoma dėl aplaidumo, ta-
čiau vėl gi reikia įvertinti visas 
aplinkybes, seniūnai juk taip 
pat nėra visagaliai.“

-AnYkŠTA

Politinė reklama. Apmokėta iš LSDP rinkiminės sąskaitos. Užsakymo Nr. 241

Išklausau, išgirstu ir darome kartu!
Mano tikslas – maksimaliai panaudoti savivaldos galimybes pažangiai rajono 

raidai užtikrinti, įgyvendinti svarbiausius gyventojų lūkesčius. 
Man svarbiausia – žmonių, jiems tarnaujančių institucijų – mero, savival-

dybės administracijos ir pavaldžių įstaigų glaudus bendradarbiavimas.
 Dėmesys žmogui, problemų išgirdimas, efektyvūs sprendimai ir pažangios 

iniciatyvos – tai mano įsipareigojimas Jums.
 Vienas svarbiausių mūsų iššūkių ateičiai – rajono ekonominė plėtra. Anykščių 

kraštas – unikalus gamta, kultūriniu paveldu, bet gyventojams reikia tvirto ekono-
minio pagrindo. Mums reikia veržlių, iniciatyvių, kūrybingų žmonių, juos paste-
bėti, jų neprarasti – tai mano, vietos savivaldos ir rajono bendruomenės tikslas. 

Čia turi būti gera ne tik sugrįžti, bet ir nuolat gyventi! Nuoseklus gyvena-
mosios ir verslo aplinkos gerinimas ne tik mieste, bet ir rajono gyvenvietėse – 
tai mano įsipareigojimas visiems: gyventojams, svečiams, verslui. Kiekvienas 
žmogus, šeima Anykščių krašte – tai savivaldos prioritetas. Gyventojams rei-
kalingas efektyvus viešasis sektorius, kokybiška sveikatos priežiūra, patrauklios 
ugdymo įstaigos, pagrįsti mokesčiai, bendražmogiška pagalba. Tai Jūsų užduo-
tys man, kurioms išspręsti skirsiu savo laiką, žinias, patirtį.

Visada palaikau gyventojų bendruomenių įtaką savivaldos sprendimams. Pa-
sieksiu, kad kuo didesnis gyventojų ratas dalyvautų visuomeninėje veikloje, pa-
dėsiu, skatinsiu bendruomeniškumą, o siūlymus visi kartu ir  įgyvendinsim.

Iššūkių, darbų ateičiai turime daug, jiems įvykdyti subursiu kompetentingą 
komandą, besivadovaujančią viešuoju interesu ir sumaniai naudojančią išteklius 
bendriems tikslams pasiekti.

Tik kartu ir kryptingai dirbdami sukursime gerovę mūsų vaikams!
Pagarbiai Jūsų Dainius ŽiogeLis

Kviečiu kovo 19 d. ateiti į rinkimų II turą ir balsuoti už Socialdemokra-
tų partijos kandidatą į Anykščių rajono merus. 

Tęskime pradėtus darbus kartu, nes tik kartu ir kryptingai dirbdami 
sukursime gerovę mūsų vaikams!
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(Nukelta į 5 psl.)

2023 m. kovo 14 d.

Skaudžios netekties ir 
liūdesio valandą, mirus 
Antanui ŠLIŽIUI, nuo-
širdžiai užjaučiame žmo-
ną ir šeimos narius.

A. ir E. Stakiai

užjaučia

Balsavimas prasidės anksčiau, nei 
K. Tubio likimą ims spręsti teismas

(Atkelta iš 1 psl.)

„Jeigu teismas nuspręs K. 
Tubį grąžinti į rinkimus, VRK 
skubiai rinksis į posėdį ir pri-
ims sprendimą“, – „Anykštai“ 
sakė L. Pagalienė.

Beje, K. Tubis LVAT skun-
dą pateikė kovo 7-ąją, tą pačią 
dieną, kai VRK jį pašalino iš 
rinkimų. LVAT sprendimą, kad 
skundas bus nagrinėjamas ,pri-
ėmė kovo 10-ąją.  

Posėdžio data gali būti 
signalu 
 
Apie susiklosčiusią situaciją 

komentaro paprašėme advoka-
tės, buvusios VRK pirmininkės 
Lauros Matjošaitytės. Pasak 
jos, jeigu LVAT nuspręstų K. 
Tubį grąžinti į rinkimus, rea-
liausia išeitis iš situacijos būtų 
naujų rinkimų paskelbimas. 
Tačiau advokatė kalbėjo, kad 
LVAT posėdžio data yra signa-
las, jog K. Tubis į rinkimus gali 
ir negrįžti.

„Jeigu K. Tubis būtų grąžin-
tas - būtų sudėtinga situacija. 14 
dieną bus nagrinėjamas skun-
das, tikėtina, kad tą pačią dieną 
teismas nespės paskelbti spren-
dimo. Bet kuriuo atveju, jeigu 
LVAT panaikins VRK sprendi-
mą dėl K. Tubio registracijos 
panaikinimo, dalis rinkėjų jau 
bus balsavę ir jie jaustųsi ap-
gauti, nes jiems buvo pateiktas 
biuletenis, kuriame nebuvo to 
kandidato pavardės už kurį jie 
galbūt būtų balsavę. Situacija 
yra sudėtinga, bet žvelgiant į 
tai, kad penktadienį LVAT priė-
mė K. Tubio skundą ir paskelbė 
nagrinėjimo datą... Na, jeigu 
teismas būtų žiūrėjęs kažkaip 
kitaip, galbūt tas klausimas 
būtų išnagrinėtas greičiau, o 
ne antradienį, pirmąją išanks-
tinio balsavimo dieną. Teismo 
nagrinėjimo dienos paskyrimas 
gali signalizuoti apie tam tikrus 
sprendimus, kurie laukia. Teis-
mas, priimdamas skundą, žiūri, 
vertina. Jeigu susidarytų situa-
cija, kad vieni rinkėjai balsuoja 
už vienus kandidatus, o kitiems 
būtų jau kiti biuleteniai, tada 
kyla klausimas dėl rinkimų 
teisėtumo - dalis rinkėjų būtų 
balsavę už tą kandidatą, ku-
rio neturėjo būti biuletenyje“, 
- „Anykštai“ situaciją aiškino 
advokatė L. Matjošaitytė. 

 
Dėl rezultatų panaikinimo 
kreipėsi į teismą
 
Demokratų sąjungos „Vardan 

Lietuvos“ pirmininkas Sau-
lius Skvernelis partijos vardu 
kreipėsi į LVAT prašydamas 

„įpareigoti VRK pripažinti 
rinkimų rezultatus Anykščių 
rajono rinkimų apygardoje ne-
galiojančiais ir per protingą lai-
ką surengti pakartotinius mero 
rinkimus Anykščių rajono savi-
valdybėje“.

Buvęs K. Tubio kolega S. 
Skvernelis, jie tuo pat metu 
dirbo Lietuvos policijos gene-
ralinio komisaro pavaduotojais, 
skunde LVAT išdėstė, kad K. 
Tubis iš rinkimų turėjo būti pa-
šalintas dar iki pirmojo rinkimų 
turo.

„VRK 2023 m. vasario 23 d. 
poziciją vertiname kaip klai-
dinančią, nes jau kitą dieną po 
įvykusių savivaldos rinkimų 
pirmo turo LVŽS kandidato 
K. Tubio statuso panaikinimas 
buvo grindžiamas įsiteisėjusiu 
Panevėžio apygardos teismo 
2023 m. vasario 2 d. nuospren-
džiu baudžiamojoje byloje Nr. 
1A-2-531/2023, ta pačia Bau-
džiamojo kodekso nuostata ir 
papildomai gautu teismo iš-
aiškinimu dėl su nuosprendžio 
vykdymu susijusių klausimų 
išsprendimo (toliau – Teismo 
išaiškinimas). Nepaneigtas fak-
tas, kad net ir negavus Teismo 
išaiškinimo, VRK dar iki pirmo 
rinkimų turo buvo žinoma apie 
įsiteisėjusį Panevėžio apygar-
dos teismo 2023 m. vasario 2 
d. nuosprendį baudžiamojoje 
byloje Nr. 1A-2-531/2023, pa-
gal kurį K. Tubis nebūtų galėjęs 
eiti mero pareigų, todėl dar iki 
pirmo rinkimų turo VRK turėjo 
visą reikalingą informaciją, kad 
vadovaudamasi Rinkimų ko-
dekso 81 straipsnio 6 dalimi, li-
kus ne mažiau kaip 12 dienų iki 
rinkimų dienos, panaikintų K. 
Tubio kaip kandidato į Anykš-
čių merus registravimą, nes 
Baudžiamojo proceso kodekso 
230 straipsnio 1 dalis apibrėžia, 
kad valstybės tarnautojai yra 
valstybės politikai, valstybės 
pareigūnai, teisėjai, valstybės 
tarnautojai pagal Valstybės tar-
nybos įstatymą ir kiti asmenys, 
kurie, dirbdami ar kitais įsta-
tyme numatytais pagrindais 
eidami pareigas valstybės ar 
savivaldybių institucijose ar 
įstaigose, atlieka valdžios at-
stovo funkcijas arba turi admi-
nistracinius įgaliojimus, taip 
pat oficialūs kandidatai į šias 
pareigas. Šis VRK neveikimas 
2023 m. vasario mėnesį suda-
rė sąlygas viešojoje erdvėje 
skleisti įvairias interpretacijas. 
Pats kandidatas į merus K. Tu-
bis, kuris, teismui konstatavus, 
padarė nusikaltimus eidamas 
mero pareigas, pareiškė, jog 
gali dirbti meru, o meras – ne 
valstybės tarnautojas. /.../ Atsi-

žvelgiant į tai, darytina išvada, 
kad rinkėjai Anykščiuose buvo 
stipriai suklaidinti ir turėjo pa-
grįstus lūkesčius balsuodami už 
LVŽS iškeltą kandidatą į merus 
K. Tubį. Vadovaujantis 2023 m. 
kovo 5 d. įvykusio pirmo merų 
rinkimų turo rezultatais, K. Tu-
bis surinko daugiausiai iš visų 
kandidatų, kandidatavusių į me-
rus, rinkėjų balsų, t. y. net 3050, 
kas sudaro 29,39 proc. nuo rin-
kimuose dalyvavusių rinkėjų, 
kurie vadovaudamiesi Rinkimų 
kodekso 8 straipsnio nuosta-
tomis 2023 m. kovo 5 d. pasi-
naudojo savo teise rinkti merą 
iš VRK balsavimo biuletenyje 
pateiktų kandidatų. Nepaneigti-
na, kad jei VRK būtų tinkamai 
vykdžiusi Rinkimų kodekse 
pavestas jiems funkcijas ir K. 
Tubio kaip kandidato registra-
cija būtų panaikinta iki 2023 m. 
kovo 5 d. (vadovaujantis Rin-
kimų kodekso 81 straipsnio 6 
dalimi, likus ne mažiau kaip 12 
dienų iki rinkimų dienos), rin-
kimų rezultatas šiandien būtų 
visiškai kitoks“, - skunde LVAT 
išdėstė S. Skvernelis. 

Skunde teismui Demokratų 
sąjungos „Vardan Lietuvos“ 
pirmininkas S. Skvernelis pa-
teikė ir „Anykštos“ publikacijų 
analizę. 

„Didžiausią tiražą Anykščių 
rajone turintis laikraštis 2023 m. 
vasario 4 d. publikavo straipsnį 
„Teismas Kęstučiui Tubiui už-
draudė būti meru“. Straipsnyje 
skelbiama, kad Panevėžio apy-
gardos teismas buvusį Anykš-
čių rajono savivaldybės merą 
K. Tubį pripažino kaltu dėl 
prekybos poveikiu. K. Tubiui 
skirta 9 tūkst. 900 eurų bauda 
bei baudžiamojo poveikio prie-
monė – 1 tūkst. eurų, kaip jo 
padarytos nusikalstamos veikos 
rezultato, konfiskavimas. Jam 
taip pat atimta teisė 4 metus 
dirbti valstybės tarnyboje. Ta-
čiau jau po kelių dienų 2023 m. 
vasario 6 d. to paties laikraščio 
interneto portale paskelbta kita 
publikacija, kurioje kandidatas 
aiškiai pasako, kad jam teismas 
neuždraudė būti meru“, - skun-
de LVAT rašo S. Skvernelis. 

 
„Skleidė pasakas“
 
Deltuvos šiaurinėje apygar-

doje išrinktas Seimo narys, 
Demokratų sąjungos „Vardan 
Lietuvos“ atstovas Tomas To-
milinas „Anykštai“ aiškino, kad 
nauji Anykščių rajono mero rin-
kimai padėtų atstatyti teisybę. 

„VRK jau vieną kartą visiš-
kai suklaidino anykštėnus, o 
tai reikšmingai paveikė rezul-
tatus. Dabar demokratų skundo 

pagrindu turi įsikišti teismas, 
paskelbti rinkimus iš naujo. 
Nes LVŽS rinkėjai turi visiškai 
teisėtus lūkesčius turėti savo 
kandidatą, o dabar gaunasi, kad 
iš žmonių atimtas jų balsas dėl 
rinkimų komisijos aplaidumo ir 
delsimo aiškiai pasakyti anykš-
tėnams, gali ar negali vienas ar 
kitas kandidatas dirbti meru. 
Mūsų tikslas ne padėti Tubiui, 
o apginti laisvus rinkimus savi-
valdybėje. Čia svarbu pabrėžti, 
kad klaidinti rinkėjus pradėjo 
pats Tubis, dar vasario 4-ąją po 
teismo sprendimo jis turėjo at-
sitraukti, nevelti žmonių į savo 
teismus, įrodyti savo teisumą, 
vietoj to, jis pasakas skleidė, 
kad meras ne valstybės tarnau-
tojas. VRK klaida,kad griežtai 
laiku neužkirto tam kelio, juk 
Baudžiamajam kodekse viskas 
parašyta aiškiai. Pakartotinuose 
rinkimuose gali laimėti tas pats 
žmogus (jei teismas įrodys ne-
kaltumą, teismus turime gerbti, 
kad ir kaip tai kažkam nepatik-
tų), gali laimėti kitas valstietis, 
dabartinis vicemeras ar meras, 
o gal liberalas ar demokratė. 
Kartoti Tarybos rinkimų nerei-
kia, nes mero rinkimams pa-
daryta reikšminga įtaka, tokia 
situacija aprašyta Rinkimų ko-
dekse, jame yra nuostata apie 
anuliavimą. Todėl reikia viską 
pakartoti iš naujo per protingą 
laiką“, - „Anykštai“ komentavo 
t.tomilinas. 

 
Naujų rinkimų paskelbimas 

- VRK kompetencija

Vakar, kovo 13-ąją pranešta, 
kad LVAT atsisakė priimti na-
grinėti  Demokratų sąjungos 
„Vardan Lietuvos“ skundą. 

„LVAT pirmiausia pažymėjo, 
kad nors kiekvienas suintere-
suotas subjektas turi teisę įsta-
tymų nustatyta tvarka kreiptis 
į teismą, kad būtų apginta pa-
žeista ar ginčijama jo teisė arba 
įstatymų saugomas interesas, 
tačiau administracinis teismas 
priima suinteresuotų subjektų 
skundus ir jų pagrindu nagrinė-
ja administracines bylas, tik kai 
yra kilęs ginčas viešojo admi-
nistravimo srityje – teismas 
pats neperima viešojo adminis-
travimo funkcijų ir jų nevykdo, 
praneša LVAT. Tik tada, kai 
viešojo administravimo subjek-
tas neatlieka jam pagal kompe-
tenciją priskirtų atlikti veiksmų, 
atsisako ar vilkina juos atlikti, 
tokiu atveju suinteresuotas su-
bjektas gali kreiptis į teismą ir 
reikšti savarankišką skundo rei-
kalavimą dėl įpareigojimo at-
likti veiksmus./.../ Pridedama, 
kad, vadovaudamasis Rinkimų 

kodekso aktualiomis nuosta-
tomis, LVAT nustatė, kad ne 
teismui, o VRK suteikta kom-
petencija spręsti dėl pareiškėjo 
prašyme nurodytų aplinkybių 
ir jų pagrindu savo iniciatyva 
arba išnagrinėjus asmens ar jo 
atstovo dėl Rinkimų kodekse 
nurodytų teisių ir (ar) teisė-
tų interesų pažeidimo skundą 
priimti sprendimą dėl rinkimų 
rezultatų pripažinimo negalio-
jančiais“, - rašoma LVAT pra-
nešime spaudai. 

Neįžvelgė priežasčių 
drausti dalyvauti rinkimuose
 
Priminsime, jog Panevėžio 

apygardos teismui priėmus ap-
kaltinamąjį nuosprendį K. Tu-
bio byloje ir viena iš baudžia-
mųjų poveikio priemonių jam 
paskyrus teisės dirbti valstybės 
tarnyboje 4-erius metus atėmi-
mą – „Anykštoje“ ir anyksta.lt 
paskelbėme tekstus pavadini-
mu „Teismas Kęstučiui Tubiui 
uždraudė būti meru“. 

Po šių publikacijų K. Tubis 
„Anykštai“ kategoriškai pa-
reiškė, kad jo advokatai yra 
užtikrinti, darbas valstybės 
tarnyboje ir mero darbas nėra 
analogiškos sąvokos ir meru jis 
būti galės. 

Buvusi Vyriausiosios rinki-
mų komisijos pirmininkė, 
advokatė Laura Matjošaitytė 
mano, kad jeigu 

Lukas BAlAndis/Bns foto
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Nesėkmingas slidinėjimo sezonas eina į pabaigą
(Atkelta iš 1 psl.)

„Darbo dienomis sulaukia-
me apie 20–25 lankytojų, o sa-
vaitgaliais jų būna ir virš 100. 
Didesnė pusė lankytojų yra ne 
anykštėnai, o atvykstantieji iš 
kitų Lietuvos rajonų – Ukmer-
gės, Utenos, Panevėžio, Kau-
no“, - sakė R. Bikinas.

Priminsime, kad slidinėjimo 
bilietas 1 val. darbo dienomis 
kainuoja 9 Eur, savaitgaliais – 
11 Eur. Anykštėnams bilietai 
parduodami su nuolaida, jei jie 
turi įsigiję Anykštėno kortelę.

Praeitą savaitę pramogų ir 
sporto centras „Kalita“ sulaukė 
ir nepatenkintų klientų, kadangi 
savaitę neveikė slidinėjimo in-
ventoriaus nuomos punktas.

„Punktas priklauso ne mums, 
o privatiems asmenims. Dėl 
kažkokių priežasčių jis savai-
tę nedirbo. Mums dėl to buvo 
negerai, nes dalis slidinėtojų, iš 
anksto pasiskambinę ir sužinoję, 
kad inventoriaus nuomos punk-
tas neveikia, ant Kalitos kalno 
neatvažiavo“, - sakė R. Bikinas.

 
Slidininkams trūksta 
supratingumo
 
Pašnekovas R .Bikinas neslė-

pė, kad pramogų ir sporto centrui 
„Kalita“ dirbti darbo dienomis 
yra nuostolinga: „Slidinėjimo 
savikaina yra labai brangi ir rei-
kia lankytojų srautų, kad viskas 
atsipirktų. Yra gal net toks slidi-
ninkų nesupratimas, kad sniegas 
gaminamas. Kai kam dar atrodo, 
kad pasnigo ir jau viskas gerai, 

galima slidinėti. Tačiau praktiš-
kai visas sniegas ant Kalitos kal-
no yra dirbtinis. Tai, kad pasnigo 
5 cm, mums naudos mažai, nes 
jį reikia sukietinti, o tai padarius, 
iš sniego praktiškai nieko nelie-
ka. O tai, kad sniegas dirbtinis, 
jis tirpsta vienodai.“

R. Bikinas atsakė ir į viešojoje 
erdvėje ne kartą užduotą klausi-
mą, kodėl ant Kalitos kalno sli-
dinėjimo sezonas neprasidėjo iš 
karto, kai atšalo orai, o jis pradė-
tas gerokai vėliau ir jau pradėjus 
orams šilti.

„Supraskite, ką reiškia gamin-
ti sniegą prie 3-4 laipsnių šalčio 
ir prie 13 laipsnių šalčio. Sniego 
gaminimo savikaina tuomet ski-
riasi kokius tris–keturis kartus. 
Todėl turime arba turėti labai 
daug pinigų, arba turime laukti 
palankaus oro. Trasą paruošėme 
prieš Naujus metus, per atlydį ir 
70 proc. trasos nutirpo. Turėjo-
me trasą atstatyti. O po Naujų 
metų apie 40 proc. trasos nutir-
po. Ir dar trečią kartą trasą atsta-
tinėjome. Tai matote, kokios yra 
išlaidos“, - kalbėjo R. Bikinas.

 
Paruošti trasą kainuoja 
iki 15 tūkst. Eur
 
Anykščių TVIC direktoriaus 

pavaduotojas R. Bikinas taip pat 
atskleidė, kiek kainuoja slidinė-
jimo trasos paruošimas.

„Esant palankioms oro sąly-
goms, norint paruošti slidinėji-
mo trasos sniegą, vien už elektrą 
tenka sumokėti iki 10 tūkst. Eur. 
Aš kalbu apie praėjusių metų 
gruodį, kuomet elektros kaina 

buvo didelė. Tai čia dar neskai-
čiuojant darbo užmokesčio ir 
kitų išlaidų. Jei mes ruoštume 
slidinėjimo trasą prie 3-4 laips-
nių šalčio, kaip kažkas nori, tai 
kainuotų 15 tūkst. Eur, o gal dar 
daugiau. Matote, kokios yra di-
delės išlaidos. Daug kas čia turi 
visokių norų, bet tuos norus įgy-
vendinti reikia būti labai turtin-
gam. Visi nori, kad slidinėjimo 
trasa būtų retrakuota. Bet mato-
te, kiek mes sulaukiame klientų. 
Trasos retrakavimas mums kai-
nuoja tiek, kiek per visą dieną 
surenkame pajamų“, - kalbėjo 
R. Bikinas.

Pašnekovas paaiškino ir tai, ko-
dėl šį slidinėjimo sezoną ant Kali-
tos kalno veikia tik viena trasa.

„Jeigu mes būtume paruošę 
dvi slidinėjimo trasas, būtume 
išleidę visus pinigus. Sniegas 
tirpsta ir mes būtumę neatstatę 
dviejų trasų“, - sakė R. Bikinas.

 
Dėl Kalitos kalno reikia 
apsispręsti
 
Anykščių rajono savivaldybė 

svarsto pramogų ir sporto centrą 
„Kalita“ perduoti valdyti priva-
čiam verslui. Pasidomėjus, ką 
asmeniškai mano apie tokius keti-
nimus, R. Bikinas kalbėjo: „Jeigu 
kalbant apie žiemos sezoną, reikė-
tų apsispręsti, ar tas Kalitos kalnas 
yra komercinis objektas, ar soci-
alinis objektas. Jei tai komercinis 
objektas, jis turėtų veikti pagal 
komercinius dėsnius, kaip įmonė, 
kuri siekia uždirbti pinigus. O jei 
tai yra socialinis objektas, skirtas 
anykštėnams paslidinėti, jų vai-

kams treniruotis, tada jau yra kiti 
dalykai. Nes anykštėnai, jų vaikai 
slidinėja su nuolaida, o tuomet 
reikia tą Kalitos kalną padotuoti. 
Vienaip ar kitaip tos išlaidos turi 
pasidengti.“

Pastebėjus, kad galbūt Kalitos 
kalnas sulauktų daugiau slidinė-
tojų, jei būtų geresnė slidinėjimo 
paslaugų reklama, TVIC direk-
toriaus pavaduotojas R. Bikinas 
sutiko, kad reklamos niekada 
nebūna per daug.

„Tačiau aš vėl noriu grįžti prie 
to, ką kalbėjau anksčiau. Jei mes 
reklamuojamės, mes turime tu-
rėti komercinį objektą. Išsirekla-
muosime, atvyks slidinėtojai, o 
tuomet ant Kalitos kalno vyks 
vaikų treniruotė. Žmonės nega-
lės normaliai slidinėti ir tuomet 
irgi yra negerai. Komerciniai 
klientai yra nepatenkinti. Todėl 
ir sakau, kad dėl Kalitos kalno 
žiemos sezonu reikia apsispręs-
ti“, - dėstė R. Bikinas.

 
„Tiubingo“ trasa patyrė 
fiasko
 
Kalbėdamas apie Kalitos kal-

no perspektyvas, R. Bikinas 
dėstė, kad reikėtų jau galvoti ne 
tik apie žiemos, bet ir vasaros 
pramogas ant Kalitos kalno, nes 
Lietuvoje nebėra žiemų.

„Prie vasaros rogučių trasos 
lankytojų srautas yra didelis, 
bet žvelgiant į ateitį, gal reikėtų 
ją atnaujinti. Tačiau kalnas yra 
toks, koks yra ir vasaros rogučių 
trasos nepailginsi ar dar kažką 
pakeisi. Kartą aplankę vasaros 
rogutes, žmonės jau nori kažko 

naujo“, - pastebėjo R. Bikinas.
Prieš keletą metų ant Kalitos 

kalno neteisėtai buvo įrengta, 
vėliau įteisinta „tiubingo“ trasa. 
Galbūt ji tapo nauju lankytojų 
traukos objektu?

„Ta trasa įrengta lyg iš bėdos. Ji 
veikia tik vasarą ir tai ne kiekvie-
ną kartą. Turi būti sausa – jei lietus 
lyja, drėgna, ja negalima naudotis. 
Ir nėra paklausos tam „tiubingui“, 
- sakė Anykščių TVIC direkto-
riaus pavaduotojas R.Bikinas.

 
Dalis darbuotojų - 
prastovose
 
Priminsime, kad vasario vidu-

ryje Anykščių turizmo ir verslo 
informacijos centro direktorė 
Renata Gudonienė dėl suma-
žėjusio lankytojų skaičiaus nu-
sprendė sutrumpinti pramogų 
ir sporto centro „Kalita“ darbo 
laiką ir dirbti tik savaitgaliais. 
Po R. Gudonienės susitikimo su 
rajono vadovais „Kalitos“ darbo 
laikas pailgėjo iki šešių dienų 
per savaitę, tačiau darbo dieno-
mis lankytojų laukiama tik po 
darbo valandų.

Tokių žingsnių dėl „Kalitos“ 
darbo laiko imtasi, kaip pa-
aiškėjo, dėl to, kad Anykščių 
TVIC atsidūrė finansinėje duo-
bėje. Dėl to dalis šios įstaigos 
darbuotojų, tame tarpe ir pra-
mogų ir sporto centro „Kalita“ 
darbuotojai, yra išleisti į prasto-
vas. Tą kalbėdamas su „Anykš-
ta“ patvirtino ir Anykščių tu-
rizmo ir verslo informacijos 
centro direktoriaus pavaduoto-
jas R.Bikinas.

(Atkelta iš 4 psl.)

„Anykštos“ redakcija gavo ir 
K. Tubio advokato Justo Vilio 
parengtą raštą, kuriuo buvo rei-
kalaujama mūsų laikraštyje pa-
neigti neva melagingą informaci-
ją apie tai, kad teismas K. Tubiui 
uždraudė būti meru. 

Vasario 7-ąją VRK išsiuntėme 
klausimus: „Ar Kęstutis Tubis 
galės dalyvauti Anykščių rajono 
savivaldybės mero ir Anykščių 
rajono tarybos rinkimuose? Ar 
Panevėžio apygardos teismo 
sprendimas atimti K. Tubiui 4 
metus dirbti valstybės tarnyboje 
atėmė iš jo teisę dirbti savivaldy-
bės meru?“

Vasario 8-ąją sulaukėme VRK 
atsakymo: „Kandidatų reikalavi-
mų atitikimas vertinamas pareiš-
kinių dokumentų pateikimo die-
ną. Rinkimų kodeksas numato, 
kad asmuo negali kandidatuoti, 
jei jis likus 65 dienoms iki rinki-
mų nėra baigęs atlikti bausmės. 
Šie duomenys yra tikrinami ben-

dradarbiaujant su Informatikos ir 
ryšių departamentu prie LR vi-
daus reikalų ministerijos. 

Kitaip tariant, jeigu duome-
nys rodo, kad kandidatas nebuvo 
teistas paduodamas pareiškinius 
dokumentus, laikoma, kad rinki-
muose jis dalyvauti gali. 

O tokiais atvejais, kai laikotar-
pyje nuo pareiškinių dokumentų 
pateikimo dienos iki rinkimų 
dienos paaiškėja informacija 
apie naują kandidato teistumą, 
lieka spręsti rinkėjams, ar jie nori 
išsirinkti asmenį, nuteistą už vie-
nokius ar kitokius nusikaltimus. 

Tokiu atveju, jei Jūsų mini-
mas kandidatas būtų išrinktas 
meru, Vyriausioji rinkimų komi-
sija spręstų, kaip elgtis tokioje 
situacijoje. Tačiau kol kas nuo 
išankstinių teismo sprendimų, 
kurių VRK dar nėra gavusi, ko-
mentavimo norėtume susilaiky-
ti.“ („Kęstutį Tubį rajono tary-
boje pakeis kitos partijos narys“, 
Vidmantas ŠMIGELSKAS, 
„Anykšta“ 2023 02 11)

 Panaikinti K. Tubio 
surinkti balsai
 
Po K. Tubio pašalinimo iš 

rinkimų, oficialioje VRK sve-
tainėje skelbiama, kad Anykš-
čių rajono mero rinkimų pir-
mąjį turą laimėjo D. Žiogelis, 
o antrąją vietą užėmė S. Obe-
levičius. Skelbiama, kad nuo 
galiojančių biuletenių pir-
masis surinko 28,52, antra-
sis - 27,32 proc. O nuo daly-
vavusių rinkimuose judviejų 
gauti procentai atitinkamai 
yra 19,45 ir 18,63. Taigi, tie 
rinkėjų biuleteniai, kuriuose 
buvo pažymėta K. Tubio pa-
vardė yra paskelbti negalio-
jančiais.

K. Tubis išbrauktas ir iš 
LVŽS partijos sąrašo, kurio ly-
deriu tapo gydytojas dr. Audrius 
Vasiliauskas. Priminsime, jog 
LVŽS sąrašas Anykščių rajono 
taryboje iškovojo daugiausiai - 
7 mandatus.     

 

Kuriozai ir Visagine

Pirmadienį, kovo 13-ąją pa-
skelbta, kad  Lietuvos apelia-
cinis teismas neskundžiama 
nutartimi pakeitė Panevėžio 
apygardos teismo sprendimą, 
kuriuo remiantis kandidatei į Vi-
sagino meres Daliai Štraupaitei 
buvo uždrausta būti renkamai į 
meres.

Nuteista buvusi Visagino 
merė D. Štraupaitė po teismo 
sprendimo patikslinimo, kaip ir 
K. Tubis VRK buvo pašalinta iš 
savosios savivaldybės mero rin-
kimų ir skundu kreipėsi į Lietu-
vos apeliacinį teismą. 

Panevėžio apygardos teismas 
pirminiame paskelbtame spren-
dime buvo apribojęs D. Štrau-
paitės teisę  trejus metus užimti 
skiriamas pareigas valstybės 
tarnyboje, o po patikslinimo 
buvo apribota ir jos teisė užim-
ti pareigas į kurias asmenys yra 
renkami.  

BNS praneša, kad Lietuvos 

apeliacinio tesimo teisėjas Linas 
Šiukšta paskelbė, kad įstatymas 
numato ir galimybę nuteistajam 
uždrausti teisę būti renkamam į 
savivaldybių institucijas, tačiau 
prokuratūra skundo dėl tokio su-
varžymo neteikė, todėl teismas 
negalėjo riboti merų rinkimuose 
kandidatuojančios D. Štraupai-
tės galimybės būti renkamai.

D. Štraupaitė teismo pripa-
žino kalta dėl kyšininkavimo, 
piktnaudžiavimo tarnyba ir do-
kumentų klastojimo.

Po Lietuvos apeliacinio teis-
mo sprendimo D. Štraupaitei 
nebeliko kliūčių dalyvauti mero 
rinkimų antrajame ture.

 Pirmadienio pavakarę pasiro-
dė pranešimai, kad D. Štraupai-
tė reikalauja nukelti tiesioginių 
Visagino mero rinkimų antrąjį 
turą. 

Prieš ,,Anykštą“ išsiunčiant  
į spaustuvę šalies portaluose 
pasirodė informacija, kad VRK 
19 valandą renkasi į skubų po-
sėdį.

Balsavimas prasidės anksčiau, nei K. Tubio likimą ims spręsti teismas



 
iš arti 2023 m. kovo 14 d.

sprintas
Krepšinis. Anykščių „KKSC–

Elmio“ komanda sužaidė paskuti-
nės reguliaraus „Nostra.lt–RKL“ 
čempionato rungtynes. 150 žiū-
rovų palaikomi mūsų atstovai po 
atkaklios kovos 81:85 nusileido 
„Trakų“ ekipai. Galutinė „KKSC–
Elmio“ vieta reguliariajame RKL 
sezone paaiškės, kai kitos B divi-
ziono B grupės komandos sužais 
savo rungtynes. „KKSC–Elmis“: 
T. Jodelis 22, Ž. Žiukas 17, P. Mar-
tinonis 12, D. Radžiūnas 11. 

Karatė. Kovo 12 dieną, Kėdai-
niuose vyko Lietuvos karatė kyo-
kushin katavaržybos. Varžybose 
dalyvavo virš 300 dalyvių nuo 10 
iki 18 m. amžiaus. Anykščių kara-
tė klubą atstovavo 11 sportininkų. 
Varžybų nugalėtojais savo amžiaus 
grupėse tapo Augustas Sargūnas ir 
Vasarė Šilaikaitė, antrąsias vietas 
iškovojo GabrielėŠilaikaitė, Ro-
naldas Nikitinas, Majus Jurgutis, 
trečiąsias vietas pelnė Tajus Tara-
sovas, Ema Lionikaitė. Gabrielė 
Šilaikaitė pateko į Lietuvos kyo-
kushin karatė jaunučių rinktinę.

 Krepšinis II. Jaunieji Anykščių 
KKSC krepšininkai toliau demons-
truoja pergalingą žaidimą MKL 
U–12 čempionate. Ketvirtadienį 
Pauliaus Leonavičiaus auklėtiniai 
namuose 45:40 nugalėjo Utenos 
DSC ekipą. Rezultatyviausiai šei-
mininkų gretose žaidė V. Sriubas, 
įmetęs 17 taškų. H. Čižauskas pel-
nė 13, N. Žemaitis ir J. Ramoška 
– po 4 taškus.

Krepšinis III. Anykščių Jono 
Biliūno gimnazijos vaikinų krep-
šinio komanda puikiai pasirodė 
Lietuvos mokyklų žaidynių krep-

šinio 3×3 zoninėse varžybose. 
Utenoje dėl dviejų kelialapių į 
kitą etapą varžėsi 6 komandos. 
Anykštėnai įveikė visus varžovus 
ir iškovojo pirmąją vietą, antri 
liko Utenos Dauniškio gimnazijos 
atstovai, treti – Rokiškėnai.

Krepšinis IV. Kovo 11 dieną 
krepšinio gerbėjai buvo kviečiami 
stebėti ARKL lygos ketvirtfina-
lio etapo rungtynes. Pirmajame 
mače„Svėdasų“ krepšininkai, 
kurie 109:83 sutriuškino „Juodų 
durų“ ekipą. Nugalėtojams net 40 
taškų pelnė Tomas Mackonis. Ki-

tame susitikime „Sporto centras“ 
43:76 neturėjo vilčių prieš „Ke-
ramikos ABC“ komandą, kurią į 
priekį vedė Tautvydas Jodelis (35 
tšk., 9/13 trit.). „Ukmergė“ 81:97 
neatsilaikė prieš „Šilo kliniką“. 
Titulą ginančios ekipos puolimo 
lyderiais tapo E. Šlaitas ir E. Ur-
banovič – kartu įmetė 55 taškus 
ir pataikė 10 tolimų metimų. Pa-
skutiniame mače „Cosmos“ 81:72 
palaužė „Draugus“. Pusfinalio 
etapo poros: „Svėdasai“ – „Cos-
mos“; „Keramikos ABC“ – „Šilo 
klinika“,

„savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt - nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

(Kalba netaisyta – red. past.)

Prasta informacijos sklaida apie kultūrinius renginius
Praėjusį savaitgalį buvo švenčiama Kovo 11-oji – Lietuvos 

Nepriklausomybės atkūrimo diena.
Ta proga skaitytojų klausėmė - kaip manote, kuo Anykščių 

rajonas išsiskiria, minėdamas šią svarbią datą? Kokie šventinės 
programos akcentai Jus nustebino, atrodo ypač originalūs ir iš-
skirtiniai? Kurių metų Kovo 11-osios paminėjimas Anykščiuose 
Jums labiausiai įstrigo į atmintį? Kokių idėjų, pasiūlymų turite, 
kad valstybinės šventės rajone būtų švenčiamos kitaip?

Svedasu Jadze:„Mes su diedu 
švysma Svedasys. Bus Mišios 
mūsų gražioj atnaujintaj bažny-
tęlaj, pakelsma vėliavu aikštej, gal 
koks Guobys paskaitu paskaitys, 
gal da kulturas namuos koks kan-
certas bus. Kaip ir kožnais metais 
tas pats. Jei būsi nuliūdis, tai nieks 
nepralynksmins.“

Kokia valstybė tokia ir pa-
garba senatvei: „Matyt valstybės 
švenčių organizatorių požiūris 
kaip SODROS. Ka. tų diedukų 
reikia. Dar geriau be jų, nesmirda, 
nesimaišo po kojom“

Daiva: „Neradau informacijos 
apie Kovo 11- tos šventę, tik iš 
kažkokio Anykščių politiko feis-
buko sužinojau apie mišias ir rašy-
tojo Vanago spektaklį. O ieškojau 
Mamytės ir jos kaimynės prašy-
mu. O apie ukmergiškių dovanotą 
perkusijos koncertą Anykščiams, 
į kurį pasirodo taip pat nesusirin-
ko žmonės, sužinojau tik iš drau-

gės, kuri dirba Ukmergės kultū-
ros centre. Ji sakė, kad tai labai 
geras renginys, į Umergę dėl jo 
žmonės važiuoja net iš Vilniaus. 
Tačiau anykštėnai kultūrininkai 
nesugebėjo spaudoje paskelbti 
kada perkusijos koncertas bus. 
Abiejuose portaluose šios žinios 
neradau. Mieli kraštiečiai, dedatės 
kultūros kraštu, tai kodėl ignoruo-
jate savo vyresniuosius miesto 
žmones? Kaip jiems sužinoti kas 
vyksta mieste, kai jie kompiuteriu 
nesinaudoja? Skambinėja jie vai-
kams, prašo paieškoti kas vyksta 
Anykščiuoe internete, klausinė-
ja vieni kitų... Kam toks vargas? 
Nejaugi skelbimas laikraštyje kai-
nuoja tiek daug? Nemokami ren-
giniai jiems, turintiems menkas 
pajamas, yra didelis džiaugsmas. 
Apie pagarbą garbaus amžiaus 
anykštėnams net nekalbu. Nega-
lima diskriminuoti dėl amžiaus. 
Abi mano globojamos močiutės 

neturi kompiuterio, jų vientelis ži-
nių šaltinis yra laikraštis ir televi-
zorius.Kad vyko Anykščių tauto-
dailininkų parodos atidarymas jos 
taip pat nežinojo, nors anksčiau 
eidavo į atidarymus. Atrodytų vėl 
specialiai, kad senesni žmonės 
nežinotų ir negalėtų nueiti, apie 
tai paskelbta tik Nykščių portale. 
Bet šis portalas kur kas mažiau ži-
nomas. Jūsų Anykštoje ir portale 
žinios apie tautodailės parodą aš 
neradau.“

Bardakėlis: „Kaip kaip? Na-
mie! Niekur neradau programos 
kur bus minima Anykščiuos Kovo 
11- toji. Žinau, kad vėliava kelia-
ma 12 val. O kas toliau?“

Kokios šventės?:„Vis tiek iš-
eiginė, lietus lyja, teks išsitraukti 
butelaitį ir stebėti, kaip visa savai-
tė riejatės tarpusavyje kaip kalės. 
Anykščių liaudis kaip turginiai- 
viens ant kito pila pamazgas, ga-
tavi gerkles persikąst, nors iš šono 
taip neatrodo, bet pabando koks 
prašalaitis bent vieną per žiauriai 
užkabint- gero nelauk. Kad ir ne 
tokią, bet už vienybę, brangūs 
anykštėnai. P.S. ne todėl, kad jūs 
man brangūs, bet todėl, kad vis-
kas pas jus brangiau“

Virusas: „Pritariu 100 proc. 
Anykščiuose labai truksta žinių 

apie kultūros renginius. Turi il-
gokai pavargti, kad sužinotum, 
kur kas vyksta, nes žiniasklaido-
je yra tik pavieniai renginiai. Sa-
vivaldybė turėtų rimtai sukrusti, 
nes padaryti renginį kainuoja ne-
palyginamai daugiau, nei apie jį 
paskelbti. Ypač nėra žinių apie tai, 
kad vyksta Menų inkubatoriuje. 
Bent aš nei karto renginio anon-
so nemačiau. Dažniau pasirodo 
info kas vyksta Angelų muzieju-
je, Kultūros centre – kartais. Štai 
festivalio ,,Pėdos“ neanonsavo. 
Matyt išsidalino bilietus savi. 
Jeigu savivaldybė kariauja su ži-
niasklaida, tai tegul kariauja ne-
skriausdama anykštėnų.“

Gaila, kad pamiršta Kovo 
11: „ Markatna buvo šita šventė. 
Visu kalba apie Tubį ir kad apie 
renginius nieko nežinojo, nors jų 
buvo namažai. Anykščiuose tikrai 
nėra tvarkos. Obelevičius ir Žio-
gelis net nesugeba Kovo 11 – tos 
oraganizuoti taip, kad žmonės ži-
notų. Kur jau jie sugebės valdyti 
rajoną.“

Laikas atsinaujinti: „Akivaiz-
du, kad rajono kultūros srityje bai-
sios bėdos. Įstaigų vadovai nuse-
nę, kai kuriems gal net demensija 
reiškiasi, o skyriaus vedėja apskri-
tai nieko nesusigaudo kas vyksta 
rajone ir per beveik metus laiko 
nepasiūlė jokios įdomesnės idėjos 
ar minties rajono kultūros strategi-
jos klausimu. Kaip besvarstytum 
prie Audronės Pajarskienės buvo 
nepalyginamai daugiau informa-
cijos, veiksmo, naujų idėjų, nors 
šios kartais ir atsiduodavo pigiom 
pagiriom. Labai gaila, kad į antrą-
jį rinkimų turą neišėjo Sonata Ver-
šelienė. Mano nuomone jai būtų 
pakakę ryžto sustyguoti pakriku-
sių kultūros įstaigų veiklą. Mes 
anykštėnai juk ,,dasigyvenom“ iki 
to, kad nežinome kas ir kada per 
šventes kels Valstybės vėliavą! 
Matau vienintelį konsoliduojantį 
kultūros žmogų Anykščiuose. Tai 
Tomas Tuskenis. Kiti, atleiskite 
man, nerodo jokios pagarbos gy-
ventojams, kurie savo mokesčiais 
išlaiko juos, ir dvelkia naftalinu.“

savaitgalio diskusija

tautos balsas

Savo nuomonę išsakykite paskambinę į „Anykštą“  
8 381 59 458,, 8 671 76 995, 8 618 25 835.

arba el.paštu  anyksta@anyksta.lt  

Mintys per Valstybės gimtadienį
Atkurtai Lietuvai jau 33 me-

tai. Visai kaip Jėzui Kristui, 
kada jis buvo nukryžiuotas. 

Apie šitą Lietuvos ir mūsų 
Išganytojo panašumą galvojau 
Kovo 11-osios rytą keldamas 
Valstybės vėliavą. 

Koks jaunas buvau, kai Lie-
tuvos radijas pranešė, kad Lie-
tuvos Aukščiausioji Taryba pa-
skelbė - „galutinai atsiskyrėme 

nuo Tarybų Sąjungos, būsime 
nuo šiol nepriklausoma, sava-
rankiška valstybė. Turėsime 
savo vyriausybę, herbą, vė-
liavą, himną, kalbą, pinigus.“ 
Kiek buvo džiaugsmo! Sveiki-
nome vieni kitus, džiaugėmės, 
nors drauge buvo ir labai baisu. 
Ką žinai, kaip elgsis Maskva. 
Didysis kaimynas visą mūsų 
istoriją kėlė nerimą ir kėlė pa-

grįstai. Visi matome, kas daro-
si Ukrainoje, išgyvename dėl 
ukrainiečių likimų, stengiamės 
padėti karo pabėgėliams. 

Tai turėtų sutelkti mus, lietu-
vius, džiaugtis Valstybės švente, 
tačiau džiaugtis sunku, kai ma-
tai, kaip mūsų valdininkai taš-
ko pinigus visokiems niekams, 
,,bezdeluškėms“, jaučių staty-
boms, o valstybėje tuo metu 

vienas po kito griūva tiltai. Prieš 
kurį laiką Kėdainiuose, dabar 
Kaune. Kalba, kad greitai bus 
galas ir Anykščių geležinkelio 
tiltui per Šventosios upę. 

O kas darosi su kainomis? 
Pensija keturi šimtai eurų, o 
pieno litras - paties pigiausio, 
lenkiško, - 1 eur 9 centai. Buvo 

,,Norfoj“  nukritusi kaina iki 89 
centų, bet šventinę savaitę kai-
nas vėl pakėlė. 

Esame kantrūs žmonės, bran-
giname laisvę, mylime savo 
valstybę, tačiau ponai, esantys 
valdžioje, pabandykite jūs išgy-
venti bent mėnesį iš 400 eurų.

jonas iš kavarsko

horoskopas
AVINAS. Gali tekti bendrauti 

su įdomiais žmonėmis. Didelė ti-
kimybė prišnekėti ko nereikia bei 
persidirbti. Bet kuriuo atveju galite 
pasijusti persisotinę emocijų ir dar-
bo tempo.

JAUTIS. Jus trauks kolektyvinis 
šurmulys, diskusijos. Būsite gana 
pakiliai ir žaismingai nusiteikę. Ga-
lite gauti intriguojamą pasiūlymą. 
Galimas meilės nuotykis, gal net 

rimtas romanas.
DVYNIAI. Būsite aktyvūs, linkę 

siekti garbės, aukštesnio profesinio 
statuso. Gerai dirbs galva ir liežu-
vis. Ryškių įspūdžių patirsite per 
pobūvį ar kitokį renginį. 

VĖŽYS. Net jei bus labai daug 
darbo, jums pavyks išlaikyti dvasi-
nę pusiausvyrą. Domins įvairi in-
formacija, didės noras mokytis. 

LIŪTAS. Neblogai tvarkysite 
verslo bei piniginius reikalus ar do-
kumentus. Galbūt pasitaikys progų 

papildomai užsidirbti. Labai svarbu 
būti sąžiningiems, punktualiems.

MERGELĖ. Kažkokia veikla ar 
nauja partnerystė gali prasidėti dėl 
visuomeninių ryšių. Jei teks aiškinti 
įstatymus ar naudotis jų spragomis, 
darysite tai sumaniai.

SVARSTYKLĖS. Pravartu de-
rėtis su klientais, verslininkais. Jei-
gu tai nėra aktualu, galite linksmiau 
praleisti laiką - paskirti meilės pasi-
matymą arba susitikti su draugais. 

SKORPIONAS. Mintys suk-

sis apie draugus, vaikus, meilę ir 
pramogas. Daugelis pokalbių bus 
malonūs, teikiantys gerų vilčių. 
Susižavėjimo objekto skleidžiama 
šiluma kaitins kraują.

ŠAULYS. Neužsisklęskite tarp 
keturių sienų. Padėkite aplinki-
niams, bendraukite, negalvokite 
vien apie save ir savo problemas. 
Ne tik jums reikia dėmesio, gerų 
žodžių ir meilės. 

OŽIARAGIS. Galima laukta 
žinia telefonu ar internetu. Suintri-

guos gautas pasiūlymas. Tai jums 
gali reikšti veiksmingą pagalbą ak-
tualiame reikale.

VANDENIS. Pravartu planuo-
ti, įvertinti savo galimybes, jėgas, 
lėšas. Jums gali pavykti sudaryti 
reikalingą sandorį. Jeigu ketinate ką 
nors padovanoti artimam žmogui 
nebelaukite ypatingos progos.

ŽUVYS. Tikėtina sėkminga ko-
mercinė veikla ir nauda iš jos. Po-
pietė apskritai palanki daugumai 
darbų, susitikimų.
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Įmonė LTF Gamyba 
siūlo įsigyti: 

kokybiškų medžio pjuvenų 
granulių, briketų, kalibruotos 

konstrukcinės medienos, 
terasinių lentų, dailylenčių. 

Apsilankykite adresu 
Vairuotojų g. 10 Anykščiai. 

mob. 8 659 80 772.

siūlo darbą Transporto paslaugas teikiančiai įmonei reikalingas tolimųjų 
reisų vairuotojas-ekspeditorius su CE kategorija. Atlyginimas: 
2200 eur./mėn. į rankas. 

Mob. 8 616 94 085. Pigiausios malkos 
iš pirmų rankų! 

Mišrios: beržas, juodalksnis, 
drebulė 55 Eur/erdm. 

Beržas 65 Eur/erdm. 
Skaldytos ar kaladėm - kaina vienoda. 
Vežame po 5,10,13 erdm.
mob. 8 600 22 488.

Pjauna medieną pagal jūsų 
duotus matmenis.

Perka apvalią medieną.
Parduoda medienos atraižas. 
Gamina padėklus. Galimas 

gaminių pristatymas.
mob. 8 686 86 702.

Paslaugos

Kaminų įdėklai, pristatomi 
kaminai. Skarda 0,6 - 0,8 mm 
storio. Kaminų remontas, angų 
didinimas, galvutės mūrijimas, 
skardinimas, židinių statyba. 
Patirtis 20 m.

Mob.: 8 612 36 705, 
8 652 37 118.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. 8 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. 8 699 60 871, 
8 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Aukštaitijoje - sodybą, namą 
ar sklypą. Pageidautina ša-
lia vandens telkinių (upės, 
ežero) ar miško apsuptyje. 
Vaizdingesnėje vietoje ar kai-
me. Žinantys siūlykite - už in-
formaciją atsilygins.

Mob. 8 608 44340.

Superkame karves, 
buLius ir TeLyčias 

„krekeNavOs 
aGrOFirmOs“ 

Supirkeja Olga Smailienė . 
mob. (8-612) 02125 .

Medžio apdirbimo įmonė 
TiesiOGiai Perka 

mišką 
su žeme arba išsikirsti.
 Domina įvairūs plotai.

mob. 8 686 86 702.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. 8 687 76 191.

utilizuoja automobilius. 
Superka važiuojančius 
ir nevažiuojančius auto-
mobilius. Išsiveža patys. 
Atsiskaito vietoje. Išrašo 

sunaikinimo pažymėjimus. 
www.lkrec.lt

mob. 8 609 31 414.

ĮmONĖ braNGiai 
suPerka Įvairius 

auTOmObiLius.  
Išrašo sunaikinimo pažymėji-
mus paramai gauti. Sutvarko 

dokumentus.
Atvyksta pasiimti visoje Lietuvoje.

Mob. 8 646 17 715

Skubiai nupirks sodybą, 
namą, žemės - miško sklypą, 
butą. Už informaciją atsilygins. 

Mob. 8 608 44 340.

Sodybą arba namą. Gali būti 
apleista, ilgai negyvenama, 
mieste arba kaime. Gal žinote 
kas parduoda? Atsilygins. 

Tel. 8 658 08 671.

Žemės ūkio paskirties žemę. 
Gali būti apleista. Greitas at-
siskaitymas. 

Mob. 8 683 00 263.

automobiliai

UAB „Deviro“ - automobilius, 
visureigius, mikroautobusus. 
Išrašo utilizacijos pažymas, iš-
siveža patys.

Mob. 8 628 07 656.

Brangiai ir skubiai - automo-
bilius, mikroautobusus, moto-
ciklus, traktorius. 

Mob. 8 673 50 446.

Gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 - 21 proc. Atsiskaito iš 
karto, sveria elektroninėmis 
svarstyklėmis.

Mob.: 8 687 21 828, 
8 675 95 128.

Nuolat brangiai - karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. (8-656) 40439.

UAB CAVALLUS bendradar-
biaujanti su Lenkijos mėsos 
kombinatu – galvijus, avis. 

Mob. 8 622 09 326.

PRADEDAMAS RENGTI BIRŽINĖS 
KELIO REKONSTRAVIMO PROJEKTAS

VĮ Lietuvos automobilių kelių direkcija pradėjo rengti krašto kelio Nr. 119 Molėtai–Anykščiai 
ruožo nuo 28,169 km iki 36,056 km rekonstravimo techninį darbo projektą (projektuotojas – UAB 
TEC Infrastructure).

Savivaldybės interneto svetainės skiltyje „Statinių projektiniai pasiūlymai“ pateiktas informaci-
nis pranešimas apie numatomo visuomenei svarbaus statinio rekonstravimą ir jo projektiniai pa-
siūlymai. 

Iki 2022 m. kovo 22 d. gyventojai kviečiami teikti paklausimus ar pasiūlymus projekto rengė-
jams pranešime nurodytais kontaktais arba viešo susirinkimo metu, kuris vyks 2023 m. kovo 22 d. 
16:00 val. nuotoliniu būdu. 

Daugiau informacijos www.anyksciai.lt, skiltyje „Statinių projektiniai pasiūlymai“.
užsak. nr. 238

Informuojame, kad 2023 m. kovo mėn. 21 d. 10:00 val. bus atliekami žemės sklypo, adresu Anykščių r.sav. Kavarsko sen. ,Janušavos k. Gintaro g. 
18., Skl. Kad. Nr.: 3428/0001:0496;: matavimų ženklinimo darbai. Gretimo sklypo Kad. Nr. 3428/0001:0133 Bendrasavininkas V.S esate kviečiami 10:00 
val; 2023-03-21d atvykti į savo žemės sklypą ir dalyvauti ženklinat bendrą sklypų ribą. Ženklinimo darbus atliks UAB „Geodezinių matavimų projektai“ 
matininkai. Kontaktiniai duomenys: Klaipedos g 15, Panevėžys, Tel.: 8 65782543, el. paštas:  almantas.sidlauskas@geoprojektai.lt

Nekilnojamasis turtas

3 kambarių butą Svėdasų 
miestelio centre. Centrinis šil-
dymas. Arti parduotuvės, gim-
nazija, stotelė. 

Mob. 8 673 92 328.

Mindaugo g. - 3 kambarių 
butą. Pirmas aukštas, reno-
vuotas namas. 

Mob. 8 676 83 611.

Sodybą Juškonyse. Graži 
vieta. 

Mob. 8 673 92 420.

kuras

Malkas kaladėlėmis. Beržas-
juodalksnis - 60 Eur/erdm., 
alksnis - 52 Eur/erdm. Veža po 
10 erdmetrių.

Mob. 8 610 66 077.

Skaldytas malkas.
Mob. 8 623 56 844.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškovežiu. 

Mob. 8 684 81 890.

Skaldytas malkas, statybinę 
medieną.

Mob. 8 686 88 713.

kita

Parduotuvė „Riagro“, Gegužės 
g. 16, vėl dirba! Prekiauja trą-
šomis, pašarais, sėklomis ir kt. 
Tai ta pati parduotuvė, dirbanti 
jau daug metų. 

Mob. 8 682 50 825.

Teleloto. Žaidimas nr. 1405 Žaidimo data: 2023-03-12 Skaičiai: 27 60 26 40 68 14 61 30 10 56 25 42 
31 45 12 02 39 15 13 58 65 67 44 04 55 19 49 50 72 59 29 35 24 74 64 66 21 57 05 52 (Teleloto+ pirmieji 
12 kamuoliukų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 07 23 71 17 09 01 28 36 (visa lentelė) Prizai Žaidimas 
Laimėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 112643.00€ 4 Paguodos prizas 1000€ 13 Užbraukus 
įstrižaines 15.00€ 711 Užbraukus eilutę 3.00€ 9745 Užbraukus keturis kampus 2.00€ 17676 Papildomi prizai 
Bilietas Prizas 014*911 500 Eurų 0012402 Automobilis KIA Sportage 0105024 Automobilis KIA Sportage 
022*163 Elektrinis virdulys Tefal Loft 004*987 Elektrinis virdulys Tefal Loft 029*234 Elektrinis virdulys 
Tefal Loft 006*574 Elektrinis virdulys Tefal Loft 004*273 Elektrinis virdulys Tefal Loft 0124886 Išmanusis 
televizorius Panasonic 0032247 Išmanusis televizorius Panasonic 0019495 Išmanusis televizorius Panasonic 
0286407 Išmanusis televizorius Panasonic 0078751 Išmanusis televizorius Panasonic 0026350 Išmanusis te-
levizorius Panasonic 0006357 Išmanusis televizorius Panasonic 019*988 Karšto oro gruzdintuvė CASO AIR 
005*852 Karšto oro gruzdintuvė CASO AIR 031*871 Kavos aparatas Delonghi DEDICA 015*385 Koktei-
linė Zyle 023*036 Kokteilinė Zyle 016*206 Kokteilinė Zyle 006*197 Kokteilinė Zyle 016*869 Kokteilinė 
Zyle 021*368 Langų valytuvas Kärcher WV 2 Plu 029*755 Langų valytuvas Kärcher WV 2 Plu 028*780 
Nešiojama kolonelė JBL GO 019*736 Nešiojama kolonelė JBL GO 030*384 Nešiojama kolonelė JBL GO 
023*494 Nešiojama kolonelė JBL GO 019*428 Nešiojama kolonelė JBL GO 022*270 Pakvietimas į TV 
studiją 004*545 Pakvietimas į TV studiją 005*158 Pakvietimas į TV studiją 0134407 Siurblys-robotas 360 
S5 0270326 Siurblys-robotas 360 S5 0182592 Siurblys-robotas 360 S5 0124729 Siurblys-robotas 360 S5 
0221901 Siurblys-robotas 360 S5 005*802 Sulčiaspaudė Tefal Frutelia 005*965 Sulčiaspaudė Tefal Frutelia 
026*326 Sulčiaspaudė Tefal Frutelia 019*533 Telefonas Xiaomi Redmi 10C.

Statybos įmonė UAB „Litanor“ 
atlieka įvairius statybos dar-
bus: karkasiniai namai, mūri-
jimo darbai, stogų dengimas, 
vidaus ir išorės apdaila.

Mob. 8 686 49 380.
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anekdotas

oras

+4

+6

mėnulis
kovo 14-17 d. - delčia.

Klemensas, Lukrecija, 
Tautas, Tautgintė, Lionginas, 
Tautginė, Raigardas.

Julijonas, Vaidotas, Norvilė, 
Norvaldė, Henrika.

Matilda, Darmantas, 
Karigailė.

šiandien

kovo 15 d.

vardadieniai

kovo 16 d. 

Gerda, Patrikas, Gentvila, 
Varūna, Gertrūda, Vita, 
Gendvilas.

kovo 17 d. 

Atsibunda vyras po gero 
pachmielo ir šaukia šunį:

- Reksai! Ateik čia.
Šuo pribėga prie šeimininko 

lovos. Šeimininkas papučia tie-
siai šuniui į nasrus ir sako:

- Reksai, ieškok!

***
- Keista ta žemė mūsų sode... 

Pasodinau pomidorus - išaugo 
kopūstai, pasėjau petražoles - iš-
dygo ridikėliai.

- Čia dar nieko. Neseniai pasė-
jau aguonas, tai išdygo mentai.

***
Vyras sako žmonai:
- Brangioji, aš trumpam už-

bėgsiu pas draugą.
- Trumpam! Pareisi vidury 

nakties girtas!
Vyras grįžta naktį visiškai 

girtas ir sako žmonai:
- Tai ką, prikarksėjai?

***
Operacinė. Vyksta operacija. 

Iš po operacinio stalo:
- Miau!
Chirurgas:
- Škac!
Iš po stalo:
- Miau!
Chirurgas:
- Eik lauk!
Iš po stalo:
- Miau!
Chirurgas, netekęs kantrybės, 

atpjauna paciento gabaliuką ir 
numeta po stalu:

- Ėsk, jau, ėsk, besoti...

Festivalis „Perkusion Ukmergė 
2023“ užsuko į Anykščius jonas junevičius

Kovo 10-osios vakarą Anykščių kultūros centre vyko Tarptautinio perkusinės muzikos festi-
valio „Perkusion Ukmergė 2023“ koncertas. Gausus būrys perkusininkų, solistų, tarp jų - Šiau-
lių valstybinis kamerinis choras „Polifonija“ atliko Carlo Orffo kantatą „Carmina Burana“. 

Perkusija (lotyniškai stukse-
nimas) – tai garsų išgavimas 
mušamaisiais orkestro ins-
trumentais: įvairiais būgnais, 
vamzdžiais, metalofonais... 

Ukmergėje perkusijų festi-
valiai vyksta jau 18 metų, pri-
kviečiantys atlikėjų ne tik iš 
Lietuvos, Europos bet ir iš to-

limų egzotinių šalių: Brazilijos, 
Meksikos, Japonijos ir kitų. 

Nuo 2014 metų „Perkusion 
Ukmergė“ festivalio meno va-
dovu dirba Latvijos nacionali-
nio simfoninio orkestro muša-
mųjų grupės koncertmeisteris, 
Latvijos muzikos akademijos 
profesorius Edgars Saksons. 

Koncerte Anykščiuose skam-
bėjo Carlo Orfo 1935–1936 
metais, remiantis viduramžiais 
sukurtų eilėraščių rinkiniu 
„Carmina Burana“, sukurta 
kantata. Ją Anykščiuose atliko 
Šiaulių valstybinis kamerinis 
choras „Polifonija“ (dirig. Brian 
Schembri, Malta, Prancūzija), 

Jungtinis Lietuvos ir Latvijos 
perkusininkų ansamblis (Per-
petum ritmico, Latvija, Giunter 
Percussion, Lietuva), solistai: 
sopranas Gunta Gelgote (La-
tvija), baritonas Stein Sjievold 
(Norvegija), tenoras Algirdas 
Bagdonavičius (Lietuva). 

Atlikėjai su instrumentais ir be-
veik keturios dešimtys „Polifoni-
jos“ dainininkų vos tilpo Anykš-
čių kultūros centro scenoje. 

Buvusieji koncerte ir nepa-
gailėję dešimties eurų už bilietą 
po koncerto netvėrė džiaugsmu, 
dalijosi įspūdžiais ir teigė, kad 
jau seniai esą buvę tokio lygio 
koncerte.

Festivalio koncertas į Anykš-
čius atkeliavo kaimyninių rajo-
nų kultūros centrų bendradar-
biavimo dėka. Jame dalyvavo 
ir Anykščių, ir Ukmergės rajo-
nų merai: Sigutis Obelevičius 
ir Anykščių krašte gimęs Ro-
landas Janickas. Beje, merai 
pasidžiaugė, kad jų dukros yra 
ištekėjusios už brolių.

Po koncerto Anykščių ir Ukmergės rajonų merai - Rolandas Ja-
nickas ir sigutis obelevičius apsikeitė suvenyrais. 

Atlikėjai su instrumentais vos tilpo erdvioje Anykščių kultūros centro scenoje.

Festivalio meno vadovas latvis profesorius edgars saksons - ti-
kras būgnų virtuozas.

Perkusiniai instrumentai atrodo įspūdingai...

Dirigentas Brian schembri ir atlikėjai Algirdas Bagdonavičius, 
stein sjievoski ir gunta gelgote. 

Atlikėja gunta gelgote nuostabiais balsais stebino žiūrovus.


